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1. Opening en mededelingen voorzitter
35 De voorzitter opent de vergadering. De lijst met aan- en afwezigen wordt doorgenomen.

Vandaag zou de heer Hoogervorst (SP) afscheid nemen als Statenlid, hij kan echter niet 
aanwezig zijn. In september neemt de heer Hoogervorst formeel afscheid. Hij is inmiddels 
als Statenlid opgevolgd door mevrouw Bouhlel (SP). 

40 De heer Hoogervorst was ook lid van de Rekeningencommissie namens alle fracties met drie 
of minder leden. De voorzitter verzoekt de fractievoorzitters die het betreft met elkaar in 
overleg te gaan en te bepalen wie namens hen het nieuwe lid van de Rekeningencommissie 
wordt. De naam kan vóór 15 september 2022 doorgegeven worden aan de Statengriffie.

45 Dit is het laatste Presidiumoverleg voor het reces.

2. Vaststelling agenda
Het Presidium gaat akkoord met de agenda. 

50 2.a Conceptverslag presidiumvergadering 27 juni 2022
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Terugblik vergadering PS 4 juli
Zo dadelijk wordt de vergadering van 4 juli voortgezet na de schorsing. Daarom is er geen 

55 quorum nodig. 
Er zijn geen opmerkingen naar aanleiding van de vergadering d.d. 4 juli jl.

4a. Conceptagenda PS 11 juli 2022
Er zijn geen opmerkingen.

60
4b. Laatste voorbereidingen PS

De voorzitter licht de agenda toe.

5. Memo voordracht uitgangspunten participatie Noord-Holland werkgroep Burgerparticipatie
65 De heer Leerink (PvdA) is voorzitter van de Statenwerkgroep Burgerparticipatie. Hij is 

aanwezig om een korte toelichting geven.

De Statenwerkgroep Burgerparticipatie heeft afgelopen periode in diverse bijeenkomsten 
gesproken over de participatie in Noord-Holland.

70 De werkzaamheden van deze werkgroep hebben geleid tot een Statenvoordracht 
Uitgangspunten voor participatie in Noord-Holland. Het is een product van Provinciale Staten 
en de voordracht dient door het presidium te worden doorgeleid naar de vakcommissie EFB 
voor de inhoudelijke bespreking en vervolgens ter besluitvorming naar de vergadering van 
Provinciale Staten.

75
De brief van de werkgroep is nog niet langs de commissie en de voorzitter gegaan. Er is 
afgesproken dat de werkgroep nog niet klaar is. Er zal nog een stappenplan opgesteld 
worden. In het najaar zal de werkgroep zich buigen over de instrumenten. Er komt een 
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aangepaste brief over de uitgangspunten, ook de instrumenten worden hierin benoemd. De 
80 expertmeeting staat gepland op 22 september.

De voorzitter vult aan dat de uitgangspunten ‘heilig’ zijn maar dat de instrumenten 
dynamisch zijn. De Staten willen zich dus niet binden aan slechts enkele instrumenten maar 
de instrumenten moeten aan te passen zijn aan maatschappelijke ontwikkelingen.

85
De heer Zoon (PvdD) vraagt of de expertmeeting niet beter vóór de inhoudelijke bespreking 
gepland kan worden. 
De heer Dessing (FvD) geeft aan dat de uitgangspunten akkoord zijn op uitgangspunt 1 na 
want dat is een politiek uitgangspunt en er was afgesproken dat uitgangspunten niet politiek 

90 zouden zijn. 

De Leerink (PvdA) kan zich vinden in de vraag van de heer Zoon. Echter, de expertmeeting 
staat gepland en het is niet zo dat na dit overleg direct helder is welke vervolgstappen 
genomen gaan worden. De expertmeeting leidt tot bespreking van welke instrumenten als 

95 handvat worden meegegeven aan het Presidium. 
De voorzitter vult aan dat de instrumenten losstaan van de uitgangspunten. De 
uitgangspunten worden vastgesteld door de Staten en de instrumenten zijn een voortvloeisel 
van hoe je de uitgangspunten wil bereiken. Het één zit dus niet vast aan het ander. De 
werkgroep wil daarom ook graag kijken naar nieuwe instrumenten.

100
De heer Zoon (PvdD) wijst erop dat het stuk als voordracht richting de pers gaat. Hij wil hier 
over doorpraten met de agendacommissie. De voorzitter vraagt de heer Zoon dit te duiden. 
De heer Zoon (PvdD) reageert dat dit verder gaat dan wat er in het Presidium besproken zou 
moeten worden. Het overleg van het Presidium is er niet om dit stuk inhoudelijk te 

105 bespreken. 
Mevrouw Gielen (GroenLinks) geeft aan dat wat betreft GroenLinks het niet nodig is om te 
schuiven met de volgorde. 

De voorzitter zegt toe het stuk terug te laten komen in de agendacommissie. 
110 De heer Dessing (FvD) vraagt hoe er wordt omgegaan met het bezwaar van FvD omtrent 

uitgangspunt 1. De heer Leerink (PvdA) laat weten dat de uitgangspunten worden 
vastgesteld in de PS. De opmerkingen kunnen gemaakt in de commissie EFB en later ook nog 
in de PS.

115 De aanwezigen gaan akkoord met doorgeleiding van de voordracht en bijbehorende 
documenten.

6. Mededeling gedeputeerde Olthof aangaande Tata Steel 
Gedeputeerde van de provincie Noord-Holland de heer Olthof (PvdA) heeft bij de voorzitter 

120 het verzoek ingediend om de aanwezigen mondeling te informeren aangaande Tata Steel. De 
Statenvergadering kent hiertoe geen mogelijkheid maar het kan wel in het Presidium.
De mededeling is openbaar en deelbaar met de fractiegenoten.

De heer Olthof (PvdA) vertelt dat in het grondwater bij Tata Steel een te grote hoeveelheid 
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125 van de kankerverwekkende stof chroom-6 is gevonden. Dat meldt toezichthouder 
Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied en dit stond ook reeds in de krant. Volgens de GGD 
Kennemerland is er op basis van deze vondst geen risico voor de gezondheid. De stof is 
gevonden op vijf meter diepte. Op het terrein van Tata Steel wordt geen drinkwater 
gewonnen.

130 Hoewel er volgens de GGD geen gezondheidsrisico is, moet Tata Steel wel nader onderzoek 
doen. De Omgevingsdienst gaat toezicht houden op dat onderzoek. Het is nog niet duidelijk 
hoe de vervuiling zich zal gaan verspreiden, dit wordt gemonitord.
Gedeputeerde Olthof had de aanwezigen graag eerder willen informeren maar dit moment 
was er helaas niet. 

135
De heer Van der Maas (VVD) vraagt of de oorzaak van de vervuiling gestopt kan worden. 
De heer Zoon (PvdD) vraagt of het inmiddels duidelijk is wanneer er duiding gegeven gaat 
worden aan de onderzoeksresultaten. Is dat nog vóór de eerstkomende 
commissievergadering? 

140 De heer Klein (ChristenUnie) vraagt welke activiteiten er zijn uitgevoerd met chroom-6 en 
wie hierbij betrokken zijn geweest. Dit met het oog op de gezondheidsrisico’s. 

De heer Olthof (PvdA) reageert dat het gebruik is terug te voeren naar de opslag van de 
staalslakken. Dit is in het verleden gebeurd zonder bodembeschermende voorzieningen. 

145 Wanneer er meer is te melden over het onderzoek dan zal de heer Olthof dit uiteraard zo 
snel mogelijk delen. 

De heer Deen (PVV) vraagt of er nog andere instanties zijn betrokken bij het onderzoek naast 
de Omgevingsdienst. De heer Olthof (PvdA) vertelt dat de Omgevingsdienst 

150 Noordzeekanaalgebied onderzoek uitvoert op het Tata Steelterrein maar ook de 
Omgevingsdienst Noord-Holland Noord en de Omgevingsdienst IJmond voeren onderzoek 
uit. De GGD is aangehaakt maar gedeputeerde Olthof sluit niet uit dat andere partijen ook 
nog betrokken worden.

155 De voorzitter bedankt gedeputeerde Olthof voor de uitleg.

7. Rondvraag
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

160 8. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering.


